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Aloite Pohjanmaan hyvinvointialueen valtuuston kokoukseen 12.9.2022 

 

Kun suunnittelimme organisaatiotamme, se näytti hyvältä laatikkoineen ja nuolineen, joita oli 

sekä pysty- että vaakasuunnassa. Sektorijohtajat asetettiin johtamaan palvelujen tuotantoa eri 

segmenteissä, ja resurssijohtajat asetettiin johtamaan resursseja. 

Nyt kun uudessa organisaatiossa on eletty kahdeksan kuukauden ajan, kokevat monet 

vanhuspalveluissa työskentelevät itsensä sivuutetuiksi, sillä heidän mielestään organisaatio ei 

toimi optimaalisesti vanhuspalvelusektorilla. Resurssiyksikkö ei ehdi hoitamaan kaikkia 

vanhuspalvelujen tarvitsemia sijaisrekrytointeja eikä sen koeta avustavan yksiköitä vaan 

pikemminkin päinvastoin. 

Kuntien vanhuspalveluissa on totuttu työskentelemään yksikkötason esihenkilöiden alaisuudessa, 

ja näillä esihenkilöillä on ollut toiminnasta kokonaisvastuu. Ehdotan, että Pohjanmaan 

hyvinvointialue selvittää, voidaanko organisaation vanhuspalvelujen yksiköille antaa paremmat 

mahdollisuudet itseohjautuvuuteen. Tämä onnistuisi yksinkertaisimmin niin, että vanhuspalvelut 

toimisivat omassa jaostossa Pohjanmaan hyvinvointialueella. Jaostoon koottaisiin 

asiantuntemusta siitä, miten kuntien vanhuspalvelut pystyisivät toimimaan optimaalisesti. Koko 

tämä sektori on tärkeä osa kokonaisuutta, ja hoitoketjun kaikki osat on saatava toimimaan. 

Muutoin virtaus pysähtyy, kuten se monin paikoin nyt tekee aiheuttaen pitkiä osastohoitojaksoja 

lähisairaaloissa, kun asumisyksiköt/kotipalvelut eivät toimi tai niissä ei ole tarpeeksi 

hoitopaikkoja. 

Meillä ei ole varaa purkaa kuntien vuosikymmenien aikana rakentamaa toimintaa, ja haluan, että 

vanhuspalvelut saavat sen huomion, jonka ne ansaitsevat. 

 

Rainer Bystedt, Vöyri 

 


